

ОПЕРАТИВНА ІНФОРМАЦІЯ
(за матеріалами інтернет-версій друкованих ЗМІ та онлайн-медіа)

23.07.2026

Зміст:

(Натисніть на заголовок для переходу на текст)

Загальні питання

[Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. Через війну загинуло 350 митців і 137 медійників – Мінкультури. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 22 лип. В Україні від початку повномасштабної війни загинули 350 митців та медійників. – Інф.](#)

[NV. –2026. – 22 лип. Внаслідок обстрілу Одеси 21 липня пошкодило будинок Маргуліса, якому понад 100 років. – Пасічник К.](#)

Вшанування пам'яті

[NV. –2026. – 22 лип. У Києві покажуть документальний проєкт Оленівка. Листи. – Найденко Ю.](#)

Мовні питання

[Фокус.–2026. – 22 лип. До 170 тисяч грн: в Раді хочуть підвищити штрафи за російську музику. – Бережна Д.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. Депутати пропонують Раді запровадити штрафи до 170 тис. грн за російську музику в закладах сфери обслуговування. – Інф.](#)

Регіональна культурна політика, культурно-мистецькі ініціативи громад

[Вечірній Київ. – 2026. – 22 лип. У центрі столиці стартували підготовчі роботи з облаштування меморіального простору Героїв Небесної Сотні. – Катаєва М.](#)

[Вечірній Київ. – 2026. – 22 лип. Біля столичної опери звільнили від риштувань пам'ятник Миколі Лисенку. – Катаєва М.](#)

[Віледж Україна. – 2026. – 22 лип. Кияни зареєстрували петицію проти «бетонування» скверу на Андріївському узвозі. – Гуржий В.](#)

[Віледж Україна. – 2026. – 22 лип. Верховний суд залишив чинним рішення про створення заказника «Протасів Яр». – Гуржий В.](#)

Благодійність. Волонтерство

[NV. –2026. – 22 лип. «На глибині 480 метрів під землею». Святослав Вакарчук виступив у прифронтовій шахті. – Найденко Ю.; Фокус.–2026. – 22 лип. Святослав Вакарчук виступив для шахтарів ДТЕК, що готують енергосистему до зими. – Бережна Д.](#)

Фестивалі

NV. –2026. – 22 лип. 95 тисяч людей і понад 100 мільйонів гривень: як пройшов Atlas Festival 2026. – Пасічник К.; Фокус.–2026. – 22 лип. В Києві відбувся Atlas Festival: збір на 150%, музика і нові сценічні маніфести головної події літа. – Рудько О.

Фокус.–2026. – 22 лип. Всесвітньо відомий дует приїхав у Київ: роздали гроші й зробили тату українською (фото). – Ситняк В.

NV. –2026. – 22 лип. Hero Armor. На Burning Man 2026 представлять інсталяцію на честь українських військових. – Найденко Ю.

Музика

День. – 2026. – 22 лип. Lyatoshynsky Trio дебютувало на відкритті Зальцбургського фестивалю. – Інф.

Фокус.–2026. – 22 лип. Сольний концерт ONUKA та прем'єра композицій з нового альбому: вже 24 липня в просторі «Де, Що, Інше». – Рудько О.

NV. –2026. – 22 лип. Українська диджейка виступить на головній сцені Tomorrowland. – Пасічник К.

Візуальні мистецтва

Фокус.–2026. – 22 лип. В Києві представлять виставку фотографій «МОНОХРОМ» – IV Міжнародного фотобієнале «Українська художня фотографія». – Рудько О.; Вечірній Київ. – 2026. – 22 лип. У Київській картинній галереї представлять роботи учасників бієнале «Українська художня фотографія». – Катаєва М.

Дзеркало тижня. Україна. – 2026. – 22 лип. У КИЄВІ РОЗПОЧАЛА РОБОТУ ВИСТАВКА «ДІАЛОГ У КОЛЬОРІ», ПРИСВЯЧЕНА КУЛЬТУРНОМУ РІЗНОМАНІТТЮ ЗАПОРІЗЬКОГО КРАЮ. – Резніченко В

Україна молода. – 2026. – 22 лип. РЕЗИДЕНЦІЯ ДІАЛОГУ ТА ВІДНОВЛЕННЯ. ПІСЛЯ ЖОВКВИ У ЛЬВОВІ ПОКАЖУТЬ НЕЗВИЧАЙНУ ВИСТАВКУ «ВІДПУСТ». – ФЕЩЕНКО. Є

Кіномистецтво. Кінопрокат

Віледж Україна. – 2026. – 22 лип. Київський фестиваль короткого метру KISFF проведуть у вересні. Там покажуть 250 фільмів. – Головань Д.

Укрінформ. – 2026. –22 лип. У Португалії відбудеться день українського кіно. – Інф.

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. На Гуцульщині розпочали роботу над ігровим фільмом про Параску Плитку-Горицвіт. – Інф.

Література. Книговидання

[Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. «Щоденник Катерини Савенко», яка загинула у Маріуполі, буде виданий за кордоном кількома мовами. – Інф.](#)

[NV. –2026. – 22 лип. У Британії вийде англійською мовою збірка Вірші з бійниці загиблого поета і військового Максима Кривцова. – Кондрат А.; Українська літературна газета. – 2026. – 22 лип. «Вірші з бійниці» Максима Кривцова видадуть у Британії. – Інф.](#)

Музейна справа

[Український тиждень. – 2026. – 22 лип. Одна з перших модерністок: 150-ліття Анни Крюгер-Прахової. – ПЕТРЕНКО-ЦЕУНОВА О.](#)

[Укрінформ. – 2026. – 22 лип. У Миколаєві оцифровують археологічні пам'ятки від палеоліту до античності. – Інф.](#)

Охорона культурної спадщини

[Укрінформ. – 2026. – 22 лип. У ЮНЕСКО підтвердили, що три об'єкти всесвітньої спадщини в Україні – під загрозою через агресію рф. – Інф.](#)

[Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. Херсонес Таврійський внесено до Списку всесвітньої спадщини ЮНЕСКО під загрозою – Бережна. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 23 лип. Херсонес Таврійський в окупованому Криму внесли до списку всесвітньої спадщини ЮНЕСКО під загрозою. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2026. – 23 лип. Хотіли переправити до Таїланду: київські митники вилучили посилку з раритетними книгами Вільгельма Вегнера. – Інф.](#)

Бібліотечна справа

[Укрінформ. – 2026. – 22 лип. У Києві презентували імерсивний проєкт «Коло Трипілля: від глини до коду». – Інф.](#)

Релігія

[Укрінформ. – 2026. – 22 лип. Перевірка виявила, що Почаївська лавра афілійована з РПЦ. – Інф.](#)

Культура національних меншин. Закордонні українці

[Укрінформ. – 2026. – 22 лип. Світовий конгрес українців оголосив дату Річних зборів. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2026. – 22 лип. В Іспанії на фольклорному заході виступив ансамбль танцю з Очакова. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2026. – 22 лип. В Естонії відкриють виставку картин українських дітей «Втрачені казки». – Інф.](#)

NV. – 2026. – 22 лип. Венеційська бієнале хоче оскаржити скасування гранту ЄС через повернення росії на виставку — Reuters. – Кондрат А.;
Укрінформ. – 2026. – 22 лип. Венеційська бієнале заявила, що оскаржить скорочення фінансування ЄС через участь росії. – Інф.

Загальні питання

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. Через війну загинуло 350 митців і 137 медійників – Мінкультури. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 22 лип. В Україні від початку повномасштабної війни загинули 350 митців та медійників. – Інф.

Через повномасштабну війну в Україні загинуло 350 діячів культури і 137 працівників медіа, повідомляє Міністерство культури України. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/culture/1187031.html>
<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4146759-v-ukraini-vid-pocatku-povnomasstabnoi-vijni-zaginuli-350-mitciv-ta-medijnikiv.html>

NV. –2026. – 22 лип. Внаслідок обстрілу Одеси 21 липня пошкодило будинок Маргуліса, якому понад 100 років. – Пасічник К.

Внаслідок російської атаки по Одесі 21 липня було пошкоджено прибутковий будинок Маргуліса, який звели у 1912 році на вулиці Маразліївській. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/socium/rosiyska-ataka-po-odesi-poshkodzheno-budinok-margulisa-1912-roku-50626398.html>

Вшанування пам'яті

NV. –2026. – 22 лип. У Києві покажуть документальний проєкт Оленівка. Листи. – Найденко Ю.

28 липня Платформа пам'яті «Меморіал» та Спільнота Оленівки представляють документальний відеопроєкт «Оленівка. Листи» до четвертих роковин вбивства українських військовополонених в Оленівці. Після показу відбудеться обговорення про пам'ять, відповідальність, документування воєнного злочину в Оленівці та боротьбу за звільнення українських військовополонених. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/olenivka-listi-u-kiyevi-pokazhut-dokumentalniy-proyekt-pro-ridnih-viyskovopolenih-i-zagiblih-50626365.html>

Мовні питання

Фокус.–2026. – 22 лип. До 170 тисяч грн: в Раді хочуть підвищити штрафи за російську музику. – Бережна Д.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. Депутати пропонують Раді запровадити штрафи до 170 тис. грн за російську музику в закладах сфери обслуговування. – Інф.

Ресторани і кафе жорсткіше штрафуватимуть за російську музику. Про це сказано у законопроекті про внесення змін до Закону України «Про забезпечення функціонування української мови як державної». Йдеться про обмеження використання мови держави-агресора під час виконання та відтворення музичних творів у сфері обслуговування споживачів (№15430). За перше порушення встановлюється штраф розміром до 17 тисяч гривень. Нині законопроект відправлено до Комітету на розгляд. Докладно:

<https://focus.ua/uk/ukraine/761866-do-170-tisyach-grn-v-radi-hochut-pidvishchiti-shtrafi-za-rosiysku-muziku>
<https://interfax.com.ua/news/culture/1187204.html>

Регіональна культурна політика, культурно-мистецькі ініціативи громад

Вечірній Київ. – 2026. – 22 лип. У центрі столиці стартували підготовчі роботи з облаштування меморіального простору Героїв Небесної Сотні. – Катаєва М.

Розпочалися підготовчі роботи з облаштування меморіального простору Героїв Небесної Сотні біля каплиці Архистратига Михаїла та Новоукраїнських мучеників на Алеї Героїв Небесної Сотні. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130182/>

Вечірній Київ. – 2026. – 22 лип. Біля столичної опери звільнили від риштувань пам'ятник Миколі Лисенку. – Катаєва М.

Він був під риштуванням з березня 2022 року. Фінальна розконсервація та професійне очищення пам'ятника Миколі Лисенку відбулися в межах ініціативи «Тижні благоустрою історичних пам'яток Києва», яку реалізують Департамент культури КМДА, Шевченківська районна в місті Києві державна адміністрація та сервісна компанія INWHITE. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130173/>

Віледж Україна. – 2026. – 22 лип. Кияни зареєстрували петицію проти «бетонування» скверу на Андріївському узвозі. – Гуржий В.

Кияни зареєстрували петицію із закликом відмовитися від проєкту «бетонного» скверу на Андріївському узвозі, заради облаштування якого можуть вирубати дерева. Також автор петиції закликає розробити новий проєкт скверу, який передбачатиме комплексне озеленення території, винести його на публічне обговорення, а також оприлюднити джерела фінансування проєкту. Докладно:

<https://www.village.com.ua/village/city/city-news/375739-kiyani-zareestruvali-petitsiyu-proti-nbsp-laquo-betonuvannya-raquo-nbsp-skveru-na-andriyivskomu-uzvozi>

Віледж Україна. – 2026. – 22 лип. Верховний суд залишив чинним рішення про створення заказника «Протасів Яр». – Гуржий В.

Верховний суд залишив чинним рішення про створення заказника «Протасів Яр». Це рішення оскарженню не підлягає, повідомляє Офіс генпрокурора. Докладно:

<https://www.village.com.ua/village/city/city-news/375723-verhovniy-sud-zalishiv-chinnim-rishennya-pro-stvorenniya-zakaznika-nbsp-nbsp-laquo-protasiv-yar-raquo>

Благодійність. Волонтерство

NV. –2026. – 22 лип. «На глибині 480 метрів під землею». Святослав Вакарчук виступив у прифронтовій шахті. – Найденко Ю.; Фокус.–2026. – 22 лип. Святослав Вакарчук виступив для шахтарів ДТЕК, що готують енергосистему до зими. – Бережна Д.

Музикант та лідер гурту Океан Ельзи Святослав Вакарчук спустився під землю та виступив перед українськими шахтарями, які працюють на прифронтовій території, щоб підтримати працівників, які в умовах повномасштабної війни продовжують видобувати вугілля для потреб теплової генерації. Докладно:

<https://life.nv.ua/ukr/znamenitosti/svyatoslav-vakarchuk-vistupiv-dlya-shahtariv-u-prifrontoviy-zoni-unikalniy-koncert-50626453.html>

<https://focus.ua/uk/ukraine/761895-svyatoslav-vakarchuk-vistupiv-dlya-shahtariv-dtek-shcho-gotuyut-energosistemu-do-zimi>

Фестивалі

NV. –2026. – 22 лип. 95 тисяч людей і понад 100 мільйонів гривень: як пройшов Atlas Festival 2026. – Пасічник К.; Фокус.–2026. – 22 лип. В Києві відбувся Atlas Festival: збір на 150%, музика і нові сценічні маніфести головної події літа. – Рудько О.

17–19 липня у Києві на території ТРЦ Blockbuster Mall відбулася одна з головних музичних подій в країні – Atlas Festival 2026. Організатори підбили підсумки фестивалю, на якому одночасно працювало шість сцен та 70 інтерактивних локацій. Другий рік поспіль фестиваль проходив під слоганом «Об'єднує. Надихає. Допмагає», поєднавши масштабну концертну програму з благодійною місією. У межах спільного з фондом Повернись живим та ПриватБанком збору вдалося зібрати 103 млн грн на підтримку проекту «Дронопад», спрямованого на посилення захисту українського неба. Однією з найбільш символічних міжнародних подій фестивалю став виступ австралійського гурту breathe. Також вперше в історії Atlas Festival була представлена програма військових музикантів від «Радіо Хартія» на сцені Shelter Loco Stage. Ініціатором цього проекту став засновник «Радіо Хартія» Сергій Жадан. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/atlas-festival-2026-masshtabni-pidsumki-rekordi-zboriv-i-blagodiynist-50626364.html>

<https://focus.ua/uk/ukraine/761867-v-kiyevi-vidbuvsya-atlas-festival-zbir-na-150-muzika-i-novi-scenichni-manifesti-golovnoji-podiji-lita>

Фокус.–2026. – 22 лип. Всесвітньо відомий дует приїхав у Київ: роздали гроші й зробили тату українською (фото). – Ситняк В.

Австралійський дует Breathe уперше виступив в Україні. Музиканти «запалили» сцену фестивалю Atlas та дали концерт у Львові. Після концертів в Україні артисти всі зароблені гроші віддадуть українцям. Докладно:

<https://focus.ua/uk/lifestyle/761853-breathe-v-ukrajini-duet-pererahuvav-zarobleni-groshi-ukrajincyam>

NV. –2026. – 22 лип. Hero Armor. На Burning Man 2026 представлять інсталяцію на честь українських військових. – Найденко Ю.

На цьогорічному Burning Man 2026 представлять незалежний український мистецький проєкт, створений командами з України, Нідерландів та США. Він присвячений цивільним українцям, які встали на захист України зі зброєю в руках, а також в пам'ять про загиблого митця і військового Захара Захарова. Автори проєкту HERO ARMOR («Герой у броні») визначають його як символічну скульптуру про пам'ять, внутрішню силу та людську здатність продовжувати історії тих, кого вже немає поруч. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/burning-man-2026-ukrajinu-na-festivali-predstavit-proyekt-hero-armor-foto-50626471.html>

Музика

День. – 2026. –22 лип. Lyatoshynsky Trio дебютувало на відкритті Зальцбурзького фестивалю. – Інф.

18 липня Lyatoshynsky Trio дебютувало в програмі Fest zur Festspieleröffnung – святкового відкриття Зальцбурзького фестивалю. У двох концертах ансамбль представив дві різнопланові програми, продемонструвавши широкий художній діапазон – від музики європейського модернізму до романтичної класики й танго нуево. Дебют Lyatoshynsky Trio у програмі офіційного відкриття фестивалю став знаковою подією не лише для ансамблю, а й для міжнародної присутності української академічної музики. Варто зазначити, що виконання Другого фортепіанного тріо Бориса Лятошинського на сцені Зальцбурзького фестивалю стало ще одним свідченням того, що українська музична спадщина дедалі впевненіше входить до європейського концертного канону. Виступ на Зальцбурзькому фестивалі продовжив міжнародний сезон Lyatoshynsky Trio. Напередодні ансамбль повернувся з французького Cap Ferret Music Festival. За кілька днів до Зальцбурга музиканти виступили на Ost-West Musikfest в Австрії, а вже наступного тижня продовжать гастрольний тур концертом на Beethoven Plus Festival у Бад-Ауссее. Восени Lyatoshynsky Trio представлятиме Україну на міжнародному фестивалі Classical NOW у Гаазі, а також виступить у Національному форумі музики (NFM) у Вроцлаві. Докладно:

<https://day.kyiv.ua/news/220726-lyatoshynsky-trio-debyutuvalo-na-vidkrytti-zaltsburzkoho-festyvalyu>

Фокус.–2026. – 22 лип. Сольний концерт ONUKA та прем'єра композицій з нового альбому: вже 24 липня в просторі «Де, Що, Інше». – Рудько О.

24 липня відбудеться літній сольний концерт гурту ONUKA. Виконавці виступлять у київському мультипросторі «Де, Що, Інше» на ВДНГ. Нове звучання, а також музиканти привідкриють завісу і зіграють нові композиції з майбутнього альбому, реліз якого запланований на осінь. Докладно:

<https://focus.ua/uk/ukraine/761897-colniy-koncert-onuka-ta-prem-mera-kompozitsiy-z-novogo-albomu-vzhe-24-lipnya-v-prostori-de-shcho-inshe>

NV. –2026. – 22 лип. Українська диджейка виступить на головній сцені Tomorrowland. – Пасічник К.

Українська диджейка та саундпродюсерка Олеся Аркуша, яка виступає під псевдонімом Miss Monique, зіграє сет на головній сцені популярного фестивалю Tomorrowland (Бельгія). 17 липня, в перший вікенд фестивалю, артистка презентувала своє перше аудіовізуальне шоу «BIORHYTHM», у якому музика, світло та зображення були об'єднані однією ідеєю. Після світової прем'єри у бельгійському місті Бом, де проходить Tomorrowland, Miss Monique також представить нове шоу в Mandarine Park у Буенос-Айресі 3 жовтня, Racha New York – 13 листопада та паризькому клубі Phantom – 27 листопада. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/miss-monique-vistupit-na-golovniy-sceni-festivalyu-tomorrowland-2026-50626269.html>

Візуальні мистецтва

Фокус.–2026. – 22 лип. В Києві представлять виставку фотографій «МОНОХРОМ» – IV Міжнародного фотобієнале «Українська художня фотографія». – Рудько О.; Вечірній Київ. – 2026. – 22 лип. У Київській картинній галереї представляють роботи учасників бієнале «Українська художня фотографія». – Катаєва М.

24 липня в Національному музеї «Київська національна картинна галерея» відкривається виставковий проєкт «МОНОХРОМ» – велика експозиція робіт учасників IV Міжнародного фотобієнале «Українська художня фотографія». На виставці представляють портрети, натюрморти, знімки архітектури 26 фотохудожників, чії роботи зроблені у монохромі. Фундатор та куратор проєкту – Андрій Котлярчук, український фотохудожник, мистецтвознавець, член Національної спілки художників України. Проєкт реалізовано за підтримки рекламно-комунікаційної групи Navas Village, фонду AIDA та креативної ініціативи Art Cult. Учасники проєкту: Володимир і Тетяна Бахтови, Галла Березовська, Юрій Вакулєнко, Ірина Гвоздик, Дєніс Дольніков, Сергій Кадулін, Ігор Карпенко, Ельміра Катасова, Сергій Ковбасюк, Андрій Котлярчук, Світлана Кошева, Олег Куцький, Олена Левченко, Олена Лемберська, Микола Миронов, Олександр Романенко, В'ячеслав Снісаренко, Євген Стеценко, Дмитро Труш, Олена Угарова, Андрій Фурсенко, Володимир Харченко, Ася Циганкова, Олександр Шаботенко, Юрій Шелєст. Докладно:

<https://focus.ua/uk/ukraine/761884-v-kiyevi-predstavlyat-vistavku-fotografiy-monohrom-iv-mizhnarodnogo-fotobiyenale-ukrajinska-hudozhnya-fotografiya>
<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130178/>

Дзеркало тижня. Україна. – 2026. – 22 лип. У КИСВІ РОЗПОЧАЛА РОБОТУ ВИСТАВКА «ДІАЛОГ У КОЛЬОРІ», ПРИСВЯЧЕНА КУЛЬТУРНОМУ РІЗНОМАНІТТЮ ЗАПОРІЗЬКОГО КРАЮ. – Резніченко В

У Центральному будинку художника в Києві презентували експозицію «Діалог у кольорі: Мозаїка культур Запоріжжя». Проєкт, який включає понад 50

полотен, презентує мистецьку спадщину та традиції національних спільнот Запорізької області в умовах повномасштабної війни. Експозиція сформована з робіт, створених під час творчих зустрічей та арт-резиденції «Діалог культур» у межах ширшої ініціативи «Ми є. Українство». Авторами картин виступили 20 учасників – як професійні митці, так і художники-аматори. Основою виставки стали не документальні сюжети чи хроніка історичних подій, а візуалізація культурної пам'яті, традиційної символіки та особистого досвіду вимушеного переміщення й перебудови життя в умовах бойових дій. Київ став третім містом, де презентують експозицію. Раніше виставковий проєкт показували у Запоріжжі та Івано-Франківську. Докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/u-kijevi-rozpochala-robotu-vistavka-dialoh-u-kolori-prisvjachena-kulturnomu-riznomanittju-zaporizkoho-kraju.html>

Україна молода. – 2026. – 22 лип. РЕЗИДЕНЦІЯ ДІАЛОГУ ТА ВІДНОВЛЕННЯ. ПІСЛЯ ЖОВКВИ У ЛЬВОВІ ПОКАЖУТЬ НЕЗВИЧАЙНУ ВИСТАВКУ «ВІДПУСТ». – ФЕЩЕНКО. Є

До кінця липня на виставці в Народному домі «Просвіта» в історичній Жовкві триватиме виставка робіт митців учасників резиденції «Відпуст». Її учасниками стали ті, хто сповна відчув жахи війни: художники, котрі проживають на прифронтових територіях, і ті, хто втратив житло чи майстерню; внутрішньо переміщені особи; ті, хто роками очікує вдома захисників і переживає біль втрати найрідніших людей. Наприкінці серпня підсумкову виставку та каталог робіт резиденції представлять у Львові у RM Gallery. Особливість резиденції, яку провели у Жовкві на початку липня, стало створення умов для ментального відновлення митців через спокійне середовище, неформальну комунікацію, можливість працювати без натиску на результат. Програма поєднувала творчість учасників із психологічною підтримкою та кураторським супроводом. Учасниками резиденції стали 14 митців з різних куточків країни. Тож тут поєдналися живопис, графіка, текстиль, комбіновані техніки, інсталяція, медіамистецтво. Проєкт «Відпуст» реалізує ГО «Екологія. Культура. Мистецтво» за підтримки Британської Ради в Україні у партнерстві з Українським культурним фондом. Докладно:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/4021/164/194686/>

Кіномистецтво. Кінопрокат

Віледж Україна. – 2026. – 22 лип. Київський фестиваль короткого метру KISFF проведуть у вересні. Там покажуть 250 фільмів. – Головань Д.

П'ятнадцятий Київський міжнародний фестиваль короткометражних фільмів KISFF проведуть із 17 до 23 вересня у кінотеатрах «Жовтень» і Кіно42. Цього року покажуть близько 250 короткометражних фільмів у 40 програмах. До ювілею фестиваль також підготував секцію «KISFF: 15 років короткого метру», до якої увійшли 15 найважливіших українських короткометражок, створених у 2010–2025 роках. У програмі будуть ретроспективи режисерів Пола Верговена, Крістіана Петцольда та Яна Шванкмаєра, архіви берлінської сцени «Клабінг до появи техно» і програми «Незагоєне: Короткі метри Ловіси Сірен»

та «Тіло, тіло, тіло!». Також покажуть програми з українським кіно: «Українська нова хвиля» від Довженко-Центру та «Домашнє кіно» від львівського Міського медіаархіву. Частину показів зроблять доступною для людей із порушеннями зору та слуху. Також фестиваль оновить сайт, щоб ним було зручніше користуватися людям із порушеннями зору. Докладно:

<https://www.village.com.ua/village/culture/culture-news/375719-kiyivskiy-festival-korotkogo-metru-kisff-provedut-u-veresni-tam-pokazhut-250-filmiv>

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. У Португалії відбудеться день українського кіно. – Інф.

У Лісабоні 25 липня в межах PROMIN' Festival Midsummer Edition відбудеться день сучасного українського кіно та відеомистецтва. Протягом одного дня кінотеатр Cinema São Jorge стане місцем зустрічі з українським кінематографом, відеоартом та митцями, які сьогодні формують сучасну культурну історію України. У програмі фестивалю відбудуться покази фільмів «Ми ніколи не згаснемо» режисерки Аліси Коваленко, «Тиха повінь» Дмитра Сухолиткого-Собчука, «Куба & Аляска» режисера Єгора Трояновського та стрічки Жанни Озірної «Медовий місяць». У рамках показу також відбудеться серія запитань та відповідей щодо деталей створення фільмів. Крім того, покажуть короткометражні фільми «Декларація про наміри та сумнів» Анни Звягінцевої та «Вибухи біля музею» Яреми Малащука та Романа Хімея, після чого відбудуться розмови з художниками. Також відбудеться обговорення на тему «Відкладена прем'єра: українські фільми про мистецтво 1990-х». Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146844-u-portugali-vidbudetsa-den-ukrainskogo-kino.html>

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. На Гуцульщині розпочали роботу над ігровим фільмом про Параску Плитку-Горицвіт. – Інф.

У гуцульському селі Криворівня на Прикарпатті розпочали роботу над першим ігровим фільмом про Параску Плитку-Горицвіт. Тепер йде робота над сценарієм, для цього команда здійснює експедиції до людей, які пам'ятають Параску за життя. Над фільмом працюють режисерка Катерина Рибка, продюсерка Злата Єфіменко та авторка сценарію Людмила Тимошенко. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146897-na-guculsini-rozpocali-robotu-nad-igrovim-filmom-pro-parasku-plitkugoricvit.html>

Література. Книговидання

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. «Щоденник Катерини Савенко», яка загинула у Маріуполі, буде виданий за кордоном кількома мовами. – Інф.

«Щоденник Катерини Савенко», який вийшов друком в Україні у липні цього року, буде перекладений англійською та ще кількома мовами та виданий за кордоном. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/culture/1187005.html>

NV. – 2026. – 22 лип. У Британії вийде англійською мовою збірка Вірші з бійниці загиблого поета і військового Максима Кривцова. – Кондрат А.; Українська літературна газета. – 2026. – 22 лип. «Вірші з бійниці» Максима Кривцова видадуть у Британії. – Інф.

Поетичну збірку «Вірші з бійниці» загиблого українського військового, Героя України Максима Кривцова опублікують у Великій Британії англійською мовою. Збірка вийде у видавництві Jantar Publishing. Перекладатиме вірші Лариса Бабій. Збірка вийде у 2027 році. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/virshi-z-biynici-poetichnu-zbirku-maksima-krivcova-opublikuyut-u-velikiy-britaniji-50626358.html>

<https://litgazeta.com.ua/news/virshi-z-bijnytsi-maksyma-kryvtsova-vydadut-u-brytanii/>

Музейна справа

Український тиждень. – 2026. – 22 лип. Одна з перших модерністок: 150-ліття Анни Крюгер-Прахової. – ПЕТРЕНКО-ЦЕУНОВА О.

За життя художниці її роботи експонували в Києві, Одесі, Відні, Мюнхені, Римі, але нині вона фактично забута. Нині жіноча історія мистецтва відроджує великі імена, і цьому сприяє виставка до 150-ліття Анни Крюгер-Прахової в Київській картинній галереї – по-своєму «музейна прем'єра», бо вперше в державному музеї. Ця установа отримала в дарунок від родини Понамарчуків найчисленніше серед державних музеїв зібрання доробку художниці – 37 робіт. Докладно:

<https://tyzhden.ua/odna-z-pershykh-modernistok-150-littia-anny-kriuhher-prakhovoi/>

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. У Миколаєві оцифровують археологічні пам'ятки від палеоліту до античності. – Інф.

На базі Чорноморського національного університету імені Петра Могили (ЧНУ) за підтримки держави розпочато реалізацію проєкту із цифровізації археологічної спадщини Миколаївщини. Його мета – створити електронну базу даних та 3D-копії артефактів із трьох знакових археологічних пам'яток регіону. Йдеться про стоянку первісної людини у селі Анетівка Вознесенського району, городище фінальної бронзи «Дикий Сад» у Миколаєві та античний поліс Борисфен на острові Березань. Також передбачено створення двомовного каталогу українською та англійською мовами з ілюстраціями та описами найважливіших знахідок. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146787-u-mikolaevi-ocifrovuut-arheologicni-pamatki-vid-paleolitu-do-anticnosti.html>

Охорона культурної спадщини

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. У ЮНЕСКО підтвердили, що три об'єкти всесвітньої спадщини в Україні – під загрозою через агресію рф. – Інф.

ЮНЕСКО залишила три об'єкти в Україні – «Собор Святої Софії, прилеглі монастирські споруди та Києво-Печерська лавра», «Історичний центр Львова» та «Історичний центр Одеси» – у Списку об'єктів всесвітньої спадщини, що перебувають під загрозою, визнавши безпосередню загрозу агресії рф. Це рішення Комітет всесвітньої спадщини ЮНЕСКО консенсусом ухвалив під час 48-ї сесії, яка проходить у корейському Пусані. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146916-u-unesko-pidтверdili-so-tri-obekti-vsesvitnoi-spadsini-v-ukraini-pid-zagrozou-cerez-agresiu-rf.html>

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 22 лип. Херсонес Таврійський внесено до Списку всесвітньої спадщини ЮНЕСКО під загрозою – Бережна. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 23 лип. Херсонес Таврійський в окупованому Криму внесли до списку всесвітньої спадщини ЮНЕСКО під загрозою. – Інф.

Херсонес Таврійський внесено до Списку всесвітньої спадщини ЮНЕСКО, що перебуває під загрозою, повідомила віцепрем'єр-міністерка з гуманітарної політики – міністерка культури Тетяна Бережна. Рішення ухвалили під час 48-ї сесії Комітету всесвітньої спадщини ЮНЕСКО в Пусані (Південна Корея). Також Комітет закликав захистити інші українські пам'ятки в тимчасово окупованому Криму: Ханський палац у Бахчисараї, печерні міста Кримської Готії, Кримську астрофізичну обсерваторію та Судацьку фортецю. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/culture/1187379.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4147122-hersones-tavrijskij-u-krimu-vnesli-do-spisku-vsesvitnoi-spadsini-unesko-pid-zagrozou.html>

Укрінформ. – 2026. – 23 лип. Хотіли переправити до Таїланду: київські митники вилучили посилку з раритетними книгами Вільгельма Вегнера. – Інф.

Київські митники викрили спробу незаконного відправлення за кордон двох томів прижиттєвих видань німецького письменника та історика Вільгельма Вегнера «Рим: Початок, поширення і падіння всесвітньої монархії римлян». За висновками експертів Національного музею історії України, виявлені примірники мають культурну й історичну цінність. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4147108-hotili-perepraviti-do-tailandu-kiivski-mitniki-vilucili-posilku-z-raritetnimi-knigami-vilgelma-vegnera.html>

Бібліотечна справа

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. У Києві презентували імерсивний проєкт «Коло Трипілля: від глини до коду». – Інф.

У Київській обласній бібліотеці для дітей відбулося відкриття імерсивного простору вивчення книги «Коло Трипілля: від глини до коду», проєкт присвячений трипільській культурі та її значенню для формування української ідентичності. Простір «Коло Трипілля: від глини до коду»

створений для занурення читачів у тематику книги через поєднання історико-культурного контексту, музейних реплік експонатів та інтерактивних елементів. Зокрема, він став важливим кроком у розвитку бібліотек Київщини як сучасних культурних центрів, де традиційні формати роботи доповнюються інноваційними підходами до вивчення та популяризації національної літератури та спадщини. Особливе місце в експозиції посідають роботи майстрині Людмили Смолякової, яка відтворює автентичні трипільські вироби – кераміку, орнаменти та інші елементи матеріальної культури. У межах заходу також відбувся круглий стіл «Цифрові трансформації у сфері культури», учасники якого обговорили перспективи цифровізації бібліотечної сфери, розвиток імерсивних просторів, створення літературних маршрутів і цифрових культурних продуктів, а також роль бібліотек у підтримці внутрішньо переміщених осіб, українців за кордоном та зміцненні культурної стійкості суспільства. Участь у заході взяла заступниця міністра культури з питань цифрового розвитку, цифрових трансформацій і цифровізації Анастасія Бондар. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146936-u-kievi-prezentuvali-imersivnij-proekt-kolo-tripilla-vid-glini-do-kodu.html>

Релігія

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. Перевірка виявила, що Почаївська лавра афілійована з РПЦ. – Інф.

Державна служба з етнополітики та свободи совісті завершила дослідження щодо наявності ознак афілійованості Почаївської Свято-Успенської лаври з Російською православною церквою – іноземною релігійною організацією, діяльність якої заборонена в Україні. За результатами дослідження встановлено, що такі ознаки наявні. Зокрема, встановлено, що Почаївська Свято-Успенська лавра є структурним підрозділом Української православної церкви та входить до складу Київської митрополії УПЦ, яка відповідно до законодавства України визнана афілійованою з іноземною релігійною організацією, діяльність якої в Україні заборонена. Також дослідження підтвердило, що статут лаври та документи, які регулюють її діяльність, засвідчують її належність до структури Київської митрополії УПЦ. Окрім цього, встановлено, що статут Російської православної церкви передбачає входження керівника Почаївської Свято-Успенської лаври до статутних органів управління РПЦ. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4146912-perevirka-viavila-so-pocaivska-lavra-afilijovana-z-rpc.html>

Культура національних меншин. Закордонні українці

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. Світовий конгрес українців оголосив дату Річних зборів. – Інф.

Річні загальні збори відбудуться у віртуальному форматі 24 жовтня. Ключові теми Річних загальних зборів включають підтримку України,

протидію російській дезінформації та зміцнення світової мережі СКУ. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4146903-svitovij-kongres-ukrainciv-ogolosiv-datu-ricnih-zboriv.html>

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. В Іспанії на фольклорному заході виступив ансамбль танцю з Очакова. – Інф.

Містечку Ель-Бонільйо пройшла I Міжнародна фольклорна зустріч «Україна-Іспанія», на якій виступили Народний ансамбль танцю «Золотий колос» з Очакова та колектив хору і танцю Ель-Бонільйо. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4146886-v-ispanii-na-folklornomu-zahodi-vistupiv-ansambl-tancu-z-ocakova.html>

Укрінформ. – 2026. – 22 лип. В Естонії відкриють виставку картин українських дітей «Втрачені казки». – Інф.

В Пярну в Музеї нового мистецтва (Uue Kunsti Muuseum) 13 серпня відкриють виставку картин українських дітей «Втрачені казки» («Lost Fairy Tales»). Виставка «Втрачені казки» включатиме 14 полотен. Роботи, які представлять на виставці, народжувалися буквально під обстрілами у самому центрі Харкова: сьогодні харківська художня студія Aza Nizi Maza, де діти продовжують навчатися і малювати, працює у колишньому бомбосховищі часів Другої світової війни. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4146843-v-estonii-vidkriut-vistavku-kartin-ukrainskih-ditej-vtraceni-kazki.html>

NV. –2026. – 22 лип. Венеційська бієнале хоче оскаржити скасування гранту ЄС через повернення росії на виставку — Reuters. – Кондрат А.; Укрінформ. – 2026. – 22 лип. Венеційська бієнале заявила, що оскаржить скорочення фінансування ЄС через участь росії. – Інф.

Венеційська бієнале оскаржуватиме рішення Європейського Союзу про припинення фінансування у розмірі 2 млн євро. Бієнале заявило, що грант спрямований на співфінансування проєктів, які реалізує його кіновідділ, і які «не мають жодного стосунку до участі росії». Венеційська бієнале триватиме з 9 травня до 22 листопада. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/veneciyska-biyenale-oskarzhuye-vidmovu-yes-u-finansuvanni-grant-na-2-mln-yevro-50626428.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146826-venecijska-bienale-zaavila-so-oskarzit-skorocenna-finansuvanna-es-cerez-ucast-rosii.html>

Випуск підготувала

В. В. Пижевська,
головний бібліограф сектору оперативного інформування

та розповсюдження інформації відділу НАУІ
Інформцентру з питань культури та мистецтва,
E-mail: infocenter@nplu.org; info_nplu@ua.fm
контакт. тел.: 425-23-26